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Evropsko prvenstvo v nogometu med bolnišnicami 

EKIPA SB MURSKA SOBOTA 

 

 

 

V preteklem vikendu smo se na povabilo organizatorja 

Kliničnega centra Ljubljana, udeležili tradicionalnega, 

evropskega, nogometnega prvenstva med bolnišnicami, ki se je 

letos odvijalo v Umagu. Namen prvenstva, ki se vse od leta 1993 

odvija po različnih evropskih državah, je druženje zdravstvenega 

osebja iz različnih okolij. V prelepem obmorskem ambientu se 

nas je 14 ekip iz 13 evropskih držav pomerilo v nogometu. 

Spremljal nas je tudi ženski del ekipe, ki je skrbel za takojšno 

zdravstveno oskrbo na terenu ter bučno podporo. Po petih tekmah 

v skupini, kjer smo v prvi tekmi odigrali neodločeno s Češko 

ekipo ter zanesljivo premagali ekipe iz Portugalske, Walesa, 

Hrvaške in Francije, smo se uvrstili v polfinale, kjer smo se 

pomerili z Angleži. Slednje smo suvereno premagali in se prebili 

v končni dvoboj. V finalu so nas, kot edina ekipa brez oddane 

točke, pričakali Nemci. Tudi Nemcem, ki so zgolj v prvih 

minutah finala pokazali nekaj lepih akcij, nismo dovolili, da bi  se 

razigrali. Iz minute v minuto smo igrali bolje in z hitro, 

kombinatorno igro uspeli dvakrat zadeti. Pritisk smo do konca 

tekme samo še stopnjevali in na koncu zasluženo ter visoko slavili 

s kar 5:0. Z osvojitvijo naslova smo si priigrali vstopnico za 

naslednje prvenstvo, ki bo leta 2023 najverjetneje organizirano na 

Portugalskem. Ob prejemu pokala ter medalj za najboljšo ekipo 

smo se na gala večerji ob prijetnih zvokih še skromno poveselili, 

že danes pa se vračamo v bolnišnico, med sodelavce in paciente. 

Posebej se zahvaljujemo vodstvu bolnišnice, ki nam je omogočilo 

udeležbo, mi pa se že veselimo naslednje. Še enkrat hvala vsem 

za zares srčne in požrtvovalne predstave. • 

 

 

 

Vodstvo bolnišnice članom ekipe iskreno čestita za doseženo 1. mesto na Evropskem prvenstvu v nogometu med bolnišnicami. Obenem se vsakemu 

posebej zahvaljuje za čas in trud ter promocijo naše bolnišnice. 

Srečanje upokojenih medicinskih sester, zdravstvenih tehnikov in babic 

BRIGITA KOVAČEC, DIPL. M. S. 

 

 

V četrtek, 22. 9. 2022 je v prostorih bolnišnične 

prehrane in dietoterapije potekalo srečanje 

upokojenih medicinskih sester, zdravstvenih 

tehnikov in babic, ki ga je organiziralo DMSZTB 

Pomurja. 

 

Na srečanju je za kulturni program poskrbela vokalna 

skupina Žarek, udeležilo se ga je 90 upokojenk. 

Skupaj smo preživeli lepe trenutke, obujali smo 

spomine na minule delovne dni, 

upokojeni sodelavci so nam zaupali da so v pokoju 

zadovoljni. Še naprej smo jim zaželeli predvsem 

veliko zdravja in jih povabili na snidenje naslednje 

leto, v še večjem številu. • 

http://www.sb-ms.si/
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Aktivnosti bolnišničnih farmacevtov ob 

svetovnem dnevu varnosti pacientov na temo 

»Zdravila brez škode« 

TEJA GLAVNIK, MAG. FARM., SPEC. 

Letošnji svetovni dan varnosti pacientov je bil 

posvečen varni uporabi zdravil, zato smo 

bolnišnični farmacevti v ponedeljek, 19. 9. 2022 

v avli kirurške stolpnice pripravili stojnico za 

paciente. Izdelali smo plakate in letake, s 

katerimi smo želeli bolnike opozoriti na 

pomembnost pravilne in varne uporabe zdravil. 

Učinkovitost zdravljenja in varnost zdravil je 

namreč v veliki meri odvisna od tega, na kakšen 

način bolnik zdravilo uporablja ali ga uporablja 

redno in po navodilu zdravnika ter nenazadnje 

kako svoja zdravila shranjuje. Med 10. in 13. h 

smo farmacevti in študentka farmacije na 

stojnici svetovali bolnikom glede uporabe 

njihovih zdravil in jim brezplačno izdelali tudi 

 

osebno kartico zdravil. Osebna kartica zdravil je 

zapis, ki vsebuje podatke o predpisanih 

zdravilih na recept, podatke o predpisanem 

odmerjanju in načinu jemanja posameznih 

zdravil, namenu uporabe zdravil ter dodatna 

opozorila, na katera mora biti bolnik pozoren ob 

jemanju zdravil. V veliko pomoč je bolnikom in 

svojcem doma ob jemanju zdravil ter tudi 

zdravstvenim delavcem ob izdaji zdravil v 

lekarni, obravnavi v ambulanti ali ob sprejemu 

v bolnišnico. Bolniki so se vabilu na pogovor z 

veseljem odzvali in so bili zelo zadovoljni s 

prejetimi osebnimi karticami zdravil, ki jim 

bodo zelo olajšale vsakodnevno spoprijemanje z 

jemanjem mnogokrat zelo številne terapije. • 

 

JES - Jesenska endokrinološka 

sekcija 

TIM ZDRAVSTVENE NEGE AMBULANTE 

ZA OSEBE S SLADKORNO BOLEZNIJO 

16. in 17. septembra 2022 je v Rimskih toplicah 

potekala JES - jesenska endokrinološka sekcija, 

sekcije medicinskih sester in zdravstvenih 

tehnikov v endokrinologiji. 

Predstavljena je bila hibridna edukacija, kar 

pomeni, da nekaj edukacije izvajamo v živo z 

OSB - oseba s sladkorno boleznijo, nekaj pa 

preko telefona v obliki telemedicine. 

Videokonference v namen edukacije v naši 

ambulanti za OSB zaenkrat še ne izvajamo, 

izkazala pa se je za zelo učinkovito, predvsem 

pri nosečnicah z nosečnostno sladkorno   

boleznijo, saj lahko edukativne vsebine 

spremljajo iz domačega naslonjača v varnem 

okolju. 

Prehranska priporočila upoštevamo po metodi 

krožnika. Ta metoda pomeni, da polovico 

krožnika pokriva zelenjava, eno četrtino škrob 

in drugo četrtino beljakovina. Še vedno je med 

najbolj priporočljivimi mediteranska prehrana, 

za katero pa ima pomurska OSB nekoliko manj 

posluha. Tako se z edukacijo o prehrani in 

načinu življenja še zmeraj prilagajamo 

domačemu človeku. Predstavljena je bila 

pravilna izvedba presejalnega testa za 

diabetično stopalo in na to temo zdravstvena 

vzgoja. 

Žile in živci pa so tisti, ki ne marajo preveč 

sladkorja, ker se zaradi tega lahko hitro razvijejo 

kronični zapleti sladkorne bolezni. Danes 

imamo na voljo zdravila, s katerimi, če so v 

zdravljenje uvedena dovolj zgodaj, zelo 

učinkovito preprečujemo kronične zaplete, ob  

  

tem varujemo tarčne organe in za nekaj časa  

odložimo inzulinsko zdravljenje. Prednost 

tovrstnega injekcijskega zdravljenja je v tem, da  

si OSB hormon vbrizga enkrat tedensko. 

Znova so bile predstavljene nove smernice za 

klinično obravnavo sladkorne bolezni tipa 2 ter 

predstavitev didaktičnih pripomočkov za 

edukacijo o prehrani. 

Na koncu nam je pater Karel Gržina 

pripovedoval njegove življenjske prigode iz 

duhovnega življenja in se obenem poklonil 

našemu poklicu - poslanstvu, kot ga je 

poimenoval. Svetoval nam je čim več smeha, 

obilico dobre volje in naj se večkrat posvetimo 

sebi. Poskušajmo se odmakniti od 

vsakodnevnega vrveža in ko pridemo domov iz 

službe opravljajmo domača opravila, ki nas 

sproščajo. Povežimo se z naravo, ker iz nje 

črpamo moč in energijo. • 

 

September – svetovni mesec Alzheimerjeve bolezni 

MARIJA FLISAR, MAG. ZDR. NEGE 

demenco, Osebna higiena osebe z demenco, Pravice oseb z demenco, 

Igrajmo resne igre ipd. Zloženke so dostopne na spletni strani 

www.spomincica.si Organizatorji dogodka so vsem obiskovalcem  

ponudili pripravljen čaj iz mešanice začimb (rožmarin, kamilica, melisa, 

materina dušica , kopriva), ki vplivajo na možgane, kognicijo ter miselni 

proces povezan z razumevanjem, razmišljanjem in učenjem.  Dogodek se 

je zaključil ob 12. uri. • 
V četrtek, 22. 9. 2022, se  je v 
okviru Doma starejših Rakičan 
na Trgu kulture v Murski Soboti 
med 9. in 12. uro odvijal dogodek 
z naslovom »Čaj za spomin«. 
Aktivnost je bila organizirana v 
sklopu projekta Celovita 
obravnava demence v lokalnem 
okolju, ki ga izvaja Spominčica – 
Alzheimer Slovenija s partnerji. 
Namen izvedenega dogodka je bil 
informiranje in ozaveščanje o 
demenci ter informiranje o 
zmanjševanju stigme bolezni 
demence za širšo javnost in 
okolico, kar je tudi eno izmed 

glavnih priporočil mednarodnih 
organizacij, kot sta Alzheimer 
Europe (AE) in Alzheimerʼs 
Disease International (ADI). 
Mesec september je svetovni 
mesec o ozaveščanju lokalne 
skupnosti o demenci. Pravočasno 
prepoznavanje zgodnjih znakov 
in pravilna obravnava oseb z 
demenco je ključnega pomena za 
uspešno kasnejšo obravnavo in 
kvalitetno bivanje v domačem 
okolju. V ta namen so na dogodku 
razdelili različne zloženke, kot 
so: »Kaj je demenca,  
Sporazumevanje z osebo z 

  

http://www.sb-ms.si/
http://www.spomincica.si/


 

 
 

26. 9. 2022 // PONEDELJEK // 1050 
 

MODRI 

DIRKAČ 
 

STRAN 3 

Ureja: Tajništvo - naklada 170 izvodov - prispevki in delo niso honorirani. - http://www.sb-ms.si 

 

Plemenito dejanje 

sodelavca Radovana Raca 

METKA LIPIČ BALIGAČ, MAG. ZDR. 

NEGE 

V minulem tednu sem bila priča zelo 

plemenitega dejanja našega sodelavca 

Radovana Raca, ki je v bolnišnici zadolžen za 

urejanje okolice.  

Ob košnji trave je opazil gospoda, ki je na 

sedečem invalidskem vozičku s težavo peljal 

svojo ženo, saj je bil tudi sam ostarel in težje 

pokreten. Gospa je bila odpuščena iz  oskrbe in 

sta odhajala do avtomobila, ki je bil parkiran na 

zadnjem parkirišču.  

Ko je sodelavec Rac opazil, da imata težave z 

prevozom čez robnike, je ustavil košnjo trave na 

traktorski kosilnici ter jima pomagal čez robnike 

in potem gospo odpeljal do avtomobila, ji 

pomagal v avtomobil, sedeči voziček pa vrnil v 

prostore bolnišnice. 

Takšno plemenito dejanje danes ni več 

samoumevno, še posebej, ker sodelavec Rac ni 

zdravstveni delavec. Vredno je, da se ga opazi 

in pohvali. • 

 

K pacientu osredotočena zdravstvena nega 

MARIJA FLISAR, MAG. ZDR. NEGE 

20. 9. 2022 je na Fakulteti za zdravstvene vede 

v Celju potekalo strokovno izobraževanje z 

naslovom »K pacientu osredotočena 

zdravstvena nega«. Strokovno izobraževanje je 

bilo namenjeno kliničnim mentorjem, ki v 

svojih delovnih okoljih opravljamo mentorstvo 

na področju kliničnih vaj študentom 

zdravstvene nege v prvem letniku. 

Izobraževanje, ki  sem se ga udeležila skupaj z 

kolegicama (Damjana Sabotin in Viktorija 

Pucko) je potekalo v dveh delih. V prvem delu 

izobraževanja nam je doc. dr. Boris Miha 

Kaučič predstavil »Projekt QualMent – šola 

mentorstva in diseminacija rezultatov ,  pred. 

Barbara Smrke in mag. Jerneja Meža pa sta nam 

posredovali analizo doslej obdelanih podatkov z 

naslovom »Zadovoljstvo študentov s kliničnim 

usposabljanjem v učnih zavodih – rezultati 

evalvacije v okvir samoevalvacijskega procesa 

na Visoki zdravstveni šoli v Celju«. V drugem 

delu izobraževanja nam je pred. Tamara Lubi 

predstavila vsebine z naslovom »NANDA-I 

(klasifikacija 2018-2020). V nadaljevanju je 

potekalo delo po skupinah z naslovom 

»Obravnava pacienta po novi klasifikaciji 

NANDA-I«. V študiji primera smo se seznanili 

z uporabo knjige kot pripomočkom za delo in z 

dokumentacijo, ki je namenjena študentom pri 

opravljanju kliničnih vaj. 

Gallagher – Lepak (2019) definira, da je 

»Negovalna diagnoza klinična presoja o 

človekovih odzivih na zdravstveno 

stanje/življenjske procese ali o dovzetnosti 

posameznika, družine, skupine ali lokalne 

skupnosti za te odzive (NANDA-I 2013). 

Negovalne diagnoze postavljamo medicinske 

sestre, ki imamo specifično znanje in 

usposobljenost za: prepoznavanje človeških 

odzivov, izražanje le-teh v standardizirani 

obliki, klinično sklepanje (klinična presoja in 

klinično odločanje). 

Poznavanje in uporaba negovalnih diagnoz 

pripomore k izvajanju primernih intervencij  na 

področju zdravstvene nege, kakovostnejši ter 

varni obravnavi pacienta. • 

 

Brezkrvno zdravljenje Jehovovih prič 

VODSTVO 

Predstavniki Jehovovih prič so na predavanju na 

temo Brezkrvno zdravljenje Jehovovih prič, ki 

 

je bilo v sredo, 21. 9. 2022, v prostorih 

kirurškega raporta, predstavili poglede na 

zdravljenje s krvjo in krvnimi derivati. 

Pripadniki Jehovovih prič zavračajo prejemanje 

transfuzije krvi in krvnih komponent. 

Pripravljen imajo ustrezen obrazec Trajno 

pooblastilo za mojo zdravstveno oskrbo – ne 

krvi, ki ob ustrezni izpolnitvi vseh podatkov in 

 

 

overitvi predstavlja izraz volje pacienta, ki smo 

jo dolžni upoštevati.  

Na srečanju je bilo izpostavljenih več praktičnih 

dilem, za katere še naprej potrebujemo ustrezna 

pojasnila. • 

26. 9. 2022 - Preselitev odseka za dializo v nove prostore 

LUKAČ MARTINA, DR. MED. SPEC. INT.; DARIJAN MARIČ, DIPL. ZN. 

Danes je za dializo (bolnike in zaposlene) dan 

poln veselja, pričakovanja, pa tudi kančka skrbi 

in negotovosti, saj  smo začeli z zagonom dialize 

na novi lokaciji. Zavedamo se, da smo šele na 

polovici poti, saj se z današnjim dnem začnejo 

obnovitvena dela na stari lokaciji dialize in ko 

bo prenovljen še ta del, bomo lahko govorili o 

sodobnem dializnem centru, ki bo polno 

funkcionalen. 

V tem trenutku bo potrebno še veliko 

prilagajanja in iznajdljivosti saj nam manjkajo 

prostori, ki so ključnega pomena za sodoben 

dializni center in jih bomo pridobili šele v drugi 

fazi gradnje (izolacijske dializne sobe, 

skladišče, prostor za popravilo in servisiranje 

dializnih aparatov, peritonealna ambulanta, 

sanitarije za osebje …). Poleg prostorov nam 

manjka še kar nekaj kritične opreme za katero 

upamo, da jo bomo pridobili v najkrajšem 

možnem času. 

Ker nam manjkajo izolacijske sobe bo potrebno 

kar nekaj improvizacije in prilagajanja, da bomo 

lahko izvedli vse hemodializne obravnave. 

Zaradi prenehanja delovanja stare reverzne 

osmoze, bomo izgubili tudi neposredno 

povezavo dializne vode z oddelkom za 

perioperativno medicino in bomo v prehodnem 

času le to nadomestili s prevoznimi reverznimi 

osmozami. 

V večmesečnih pripravah in usklajevanjih z 

zunanjimi izvajalci in podpornimi službami SB 

MS smo zagotovili pogoje za selitev obstoječe 

dializne in ostale nujne opreme v nove prostore.  

Selitev in priprava na dializiranje v novih 

prostorih je bila mogoča le v času, ko se ne 

izvajajo dializne obravnave, to je v soboto 

zvečer in v nedeljo, ko ni planiranih kroničnih 

dializ. 

Zaposleni v Odseku za dializo smo 

samoorganizirano izvajali selitve v soboto 24. 9. 

2022 po končanih dializiranjih pa vse do 

polnoči, ter s sodelovanjem zunanjih izvajalcev 

še v nedeljo, 25. 9. 2022. S tem je večina 

zaposlenega osebja zagotovila pogoje za 

nemoteno izvajanje dialize v novih prostorih s 

pričetkom v ponedeljek, 26. 9. 2022. Na tem 

mestu bi se rada zahvalila vsem, ki so kakorkoli 

pripomogli da je selitev potekala karseda hitro 

in usklajeno: zaposlenim v Tehnično 

vzdrževalni službi (predvsem našemu 

vzdrževalcu dializnih aparatov), zaposlenim v 

Čistilni službi, računalničarju, vsem zunanjim 

izvajalcem in pa seveda zaposlenim na odseku, 

ki so pomagali pri pripravi na selitev in pa pri 

sami selitvi. 

Po končani prenovi starega dializnega centra in 

po povečanju števila dializnih mest pa vsekakor 

pričakujemo tudi najnujnejše kadrovske 

okrepitve. 

Poleg vseh zgoraj naštetih skrbi, ki se zdijo še 

toliko večje zaradi pomanjkanja kadra, pa 

zaposleni s ponosom gledamo v bližnjo 

prihodnost, ko bomo lahko delali in nudili 

bolnikom dializno zdravljenje v 

najsodobnejšem dializnem centru v Sloveniji. •  

 

http://www.sb-ms.si/
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6. Slovenski kongres klinične kemije in laboratorijske medicine z mednarodno 

udeležbo in 6. Slovenski kongres inženirjev in tehnikov laboratorijske medicine 

VALERIJA CVETKO WEISS, MAG. FARM., SPEC. MED. BIOKEM. 

Slovensko združenje za klinično kemijo in 

laboratorijsko medicino (SZKKLM) deluje na 

področju klinične kemije že več kot 50 let. 

Tokrat je, 19. in 20. septembra 2022 v 

Portorožu, organiziralo po šestih letih, pod 

pokroviteljstvom Mednarodnega združenja za 

klinično kemijo in laboratorijsko medicino 

(IFCC) in Evropskega združenja za klinično 

kemijo in laboratorijsko medicino (EFLM),     6. 

kongres z mednarodno udeležbo in vzporedno 

tudi 6. kongres inženirjev in tehnikov 

laboratorijske medicine. Istočasna organizacija 

kongresov omogoča pomembno komunikacijo 

in izmenjavo strokovnih izkušenj med vsemi 

strokovnjaki, zaposlenimi na področju klinične 

kemije in laboratorijske medicine. 

Kongres se je začel s plenarnim predavanjem, 

prof. Sergia Bernardinija, rednega profesorja za 

klinično biokemijo in klinično molekularno 

klinično biokemijo in klinično molekularno 

biokemijo Univerze Tor Vergata v Rimu, o 

prihodnosti laboratorijske medicine z novimi 

tehnologijami, veliko podatkov in umetno 

inteligenco. Glavne teme nadaljevalnega 

programa so bile: Tekoče biopsije v 

laboratorijski medicini, Novosti v laboratorijski 

diagnostiki ledvičnih obolenj, Izzivi 

laboratorijske medicine pri obravnavi ščitničnih 

obolenj. V programu kongresa inženirjev in 

tehnikov sta bili glavni temi: Izzivi urgentne 

laboratorijske medicine in Primeri dobrih 

laboratorijskih praks ter predstavitev strokovnih 

dosežkov v okviru prostih tem, kjer je aktivno 

sodelovala naša mlada sodelavka  Ana Ambruš, 

mag. lab. biomedicine, s predstavitvijo svojega 

magistrskega dela z naslovom: Merjenje 

biokemičnih označevalcev kroničnega stresa pri 

reševalcih.                                                                               

V simpoziju Sekcija mladih v laboratorijski 

praksi je bila poudarjena  vloga mlajših 

strokovnjakov v laboratorijski medicini in 

možnosti sodelovanja in povezovanja v 

evropskem in svetovnem prostoru.                                                                                                                                                                                                                                                         

Sestavni del programa so bile tudi izobraževalne 

delavnice sponzorjev kongresa, posterska 

predstavitev in ogled razstavljene laboratorijske 

opreme. 

Na večernem družabnem srečanju so bila 

podeljena društvena priznanja. Naša sodelavka 

Greta Štrakl, mag. farm., spec. med. biokem., 

EuSpLM, je prejela priznanje za svoj prispevek  

na strokovnem in organizacijskem področju ter 

uspehe pri razvoju in  prepoznavanju klinične 

kemije in laboratorijske medicine. Čestitamo! • 

 

 

 

  

Zgodilo se je 
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4. seja strokovnega sveta 

Splošne bolnišnice Murska 

Sobota, je bila 19. septembra 

2022, ob 12. uri (knjižnica v V. 

nadstropju kirurškega bloka) 
SEP 
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Predavanje na temo: Brezkrvno 

zdravljenje Jehovovih prič, je 

bilo 21. 9. 2022 ob 13.30 uri v 

prostorih kirurškega raporta. 

Predaval je Roman Arzenšek, 

Odbor za stike z bolnišnicami 

Jehovove priče. 

SEP 

 

 

21 

4. seja strokovnega sveta 

zdravstvene nege Splošne 

bolnišnice Murska Sobota, je 

bilo 21. septembra 2022, ob 12. 

uri (knjižnica v V. nadstropju 

kirurškega bloka ) 

 

SEP 

 

22 

Modra sreda (knjižnica v V. 

nadstropju kirurškega bloka), je 

bila v četrtek, 22. 9. 2022 ob 14. 

uri, tema: Vključevanje 

pacientov v obravnavo 

mobilnega paliativnega tima. 

Predavateljica: Valentina 

Goršak Lovšin, dipl. m. s., mag. 

zdr. nege.  

SEP 

 

  
 

Zgodilo se bo 
 

27 

Strokovno srečanje bo 27. 

septembra 2022 med 13.30 in 

14.30 uro (knjižnica v V. 

nadstropju kirurškega bloka). 

Moderator: Romana Rotdajč, 

dr. med. spec.  

Teme: Hemostaza (prof. 

Preložnik Zupan Irena, dr. 

med.), Urgentni ukrepi pri 

bolnikih z motnjo strjevanja 

krvi (asist. Karla Rener, dr. 

med.), Klinični primer 

bolnika s hemofilijo A na 

urgenci (Romana Rotdajč, dr. 

med. spec.) 

SEP 

 

 

 

Statistični podatki za 

prejšnji teden 
16. 9. 2022 do vključno 22. 9. 2022 

 

število SPP (evid. primeri): 289 ↥ 

število BOD: 1817 ↧ 

ležalna doba: 4,23 ↧ 

št. novorojenčkov: 15 ↧ 

doječe matere - BOD: 5 ↥ 

 

Misel 

»Quando finisce la partita il re ed il pedone 

finiscono nella stessa scatola.« 

 

»Ko se partija šaha konča, se kralj in 

kmet znajdeta v isti škatli.« 
 

Charles Monroe Schulz 

 

http://www.sb-ms.si/

